

Novela nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů s účinností od 1. 1. 2020

Ing. Petra Zukalová

referentka agendy školních jídelen a odměňování, Krajský úřad Jihomoravského kraje, Brno

Nařízení vlády č. 300/2019 Sb., které mění nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „nařízení vlády“) ze dne 4. 11. 2019 vzniklo na základě závěrů jednání ministryně práce a sociálních věcí s ministryní financí a předsedou ČMKOS v září tohoto roku. Záměrem je od 1. 1. 2020 zvýšit platové tarify zaměstnanců ve veřejných službách a správě, a to z důvodu zlepšení hospodářského postavení zaměstnanců a zajištění konkurenceschopnosti veřejné správy na trhu práce. Nové nařízení vlády zlepšuje platové ohodnocení některých zaměstnanců, např. nepedagogických pracovníků v regionálním školství. Přináší tak od 1. 1. 2020 zvýšení platů, a to u nepedagogických pracovníků (např. kuchařů a vedoucích školních jídelen) v regionálním školství přibližně o 1 500 Kč měsíčně, u pedagogických pracovníků o 8 %.

Od 1. 1. 2020 je zrušena stupnice platových tarifů obsažená v příloze č. 1 k tomuto nařízení vlády s tím, že dotčení zaměstnanci (odměňování do 31. 12. 2019 podle této přílohy) budou nově odměňováni podle nové přílohy č. 1. Podle přílohy č. 1 budou odměňováni zejména nepedagogičtí zaměstnanci (zaměstnanci školních jídelen) v regionálním školství, zaměstnanci zajišťující ekonomické, provozní, technické a další práce v sociálních službách, zaměstnanci v organizačních složkách a v některých příspěvkových organizacích zřizovaných územními samosprávnými celky, zaměstnanci v kul-

tuře, ne zdravotničtí zaměstnanci, jejichž platy jsou hrazeny z veřejného zdravotního pojištění, úředníci územních samosprávných celků a další zaměstnanci, kteří nejsou odměňováni podle přílohy č. 2, 3 a 4 nařízení vlády.

Podle přílohy č. 2 nařízení vlády jsou stanoveny platové tarify zdravotnickým pracovníkům a pracovníkům v sociálních službách. Platový tarif stanovený podle stupnice platových tarifů uvedených v příloze č. 3 přísluší lékařům a podle přílohy č. 4 budou odměňováni pedagogičtí pracovníci.

Z výše uvedeného vyplývá povinnost zaměstnavatele (ředitele) písemně oznámit změnu výše platového tarifu zaměstnancům (pedagogům i nepedagogickým zaměstnancům) škol a školských zařízení, které jsou příspěvkovými organizacemi, a to s účinností od 1. 1. 2020, nejpozději v tento den před započítáním práce. Písemné oznámení může mít podobu nového platového výměru, dodatku k platovému výměru, změnu platového výměru, přílohu k platovému výměru dle rozhodnutí zaměstnavatele.

Ředitelům příspěvkových organizací (zařízení školního stravování jako samostatných právních subjektů) určuje plat orgán zřizovatele (územně samosprávného celku), který ho na pracovní místo ustanovil, a tento orgán zřizovatele je také povinen vydat platový výměr. Tuto povinnost má také vůči zástupcům ředitelů, pokud není pracovní místo vedoucího zaměstnance dočasně obsazeno nebo vedoucí zaměstnanec práci přechodně nevykonává.

Příloha č. 1 k nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů

Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro zaměstnance uvedené v § 5 odst. 1 (kuchaři, vedoucí školních jídelen,)

(v Kč měsíčně)

Platový stupeň	Počet let započítatelné praxe	Platová třída															
		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	13	14	15	16
1	do 1 roku	11030	11850	12710	13650	14660	15770	16980	18300	19730	21260	22980	24770	26730	28880	31210	33750
2	do 2 let	11370	12230	13130	14120	15200	16330	17560	18950	20400	22010	23780	25630	27690	29900	32330	34960
3	do 4 let	11740	12650	13570	14590	15700	16890	18180	19610	21130	22800	24660	26560	28680	30990	33500	36210
4	do 6 let	12120	13050	14040	15080	16250	17480	18810	20300	21870	23610	25510	27480	29690	32090	34710	37520
5	do 9 let	12550	13500	14510	15600	16800	18080	19470	21010	22640	24440	26410	28480	30760	33240	35960	38870
6	do 12 let	12980	13950	14990	16120	17380	18690	20150	21770	23430	25290	27360	29500	31860	34420	37250	40270
7	do 15 let	13400	14440	15510	16690	17970	19350	20840	22520	24290	26200	28340	30560	33000	35680	38600	41730
8	do 19 let	13850	14920	16050	17250	18600	20020	21560	23310	25140	27120	29340	31670	34190	36960	40020	43250
9	do 23 let	14310	15420	16600	17850	19250	20720	22330	24130	26020	28100	30380	32790	35420	38320	41470	44820
10	do 27 let	14830	15970	17170	18470	19930	21450	23090	25000	26960	29090	31470	33980	36710	39700	42990	46430
11	do 32 let	15310	16490	17770	19110	20640	22210	23940	25910	27920	30150	32610	35200	38030	41150	44540	48160
12	nad 32 let	15850	17070	18390	19770	21370	22990	24780	26830	28920	31240	33790	36470	39420	42640	46150	49920